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Frederick Koon-Shing Leung, BBS, holder of Bronze 

Bauhinia Star, is Chair Professor and Kintoy Professor in 

Mathematics Education at the University of Hong Kong.  

Professor Leung was Dean of the Faculty of Education 

between 1996 and 2002, Associate Dean of the Graduate 

School between 2009 and 2010, and is now Chairperson 

of the Board of the Faculty of Education and Director of 

Education and Development for Research Integrity of the 

University of Hong Kong.   

 

Professor Leung’s major research interests are in the 

comparison of mathematics education in different 

countries, and in the influence of different cultures on 

teaching and learning.  His work on the utilization of the 

perspective of Confucian Heritage Culture in explanation 

of the superior mathematics achievement of East Asian 

students in international studies such as the Trends in 

International Mathematics and Science Studies (TIMSS), and on the influence of the Chinese and English 

languages on the learning of mathematics, have contributed significantly to the cultural perspective of 

mathematics education.  He is principal investigator of a number of large-scale international research 

projects, including the Hong Kong component of TIMSS, TIMSS Video Study, and the Learner’s 

Perspective Study (LPS).   

 

Professor Leung was one of the editors for the Second and Third International Handbooks on Mathematics 

Education published by Springer, a member of the Executive Committee of the International Commission 

on Mathematical Instruction (ICMI) between 2003 and 2009, and member of the Standing Committee of 

the International Association for the Evaluation of Academic Achievement between 2007 and 2010.  He 

was appointed a Senior Fulbright Scholar in 2003, and was awarded the Hans Freudenthal Medal for 2013 

by ICMI.  Professor Leung was named a Changjiang Scholar by the Ministry of Education, China in 2014, 

he received the World Outstanding Chinese Award in 2015, and was awarded a Bronze Bauhinia Star (BBS) 

by the Hong Kong SAR Government in 2017 in recognition of his contributions to mathematics education.  

He is also an honorary professor of Beijing Normal University, Southwest University and Zhejiang Normal 

University in China. 

 

中文简介 

梁贯成，铜紫荆星章 (BBS)，香港大学讲座教授、健泰基金教授（数学教育）。曾于 1996 年至

2002 年任香港大学教育学院院长、2009 年至 2010 年任香港大学研究院副院长。现任香港大学教

育学院院务委员会主席、香港大学科研诚信教育及推广主任。梁教授主要的研究是比较不同国家

的数学教育，以及不同文化对数学教学和学习的影响，並从儒家传统文化视角解释东亚学生在国
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际数学和科学趋势研究（TIMSS）等国际研究中的卓越数学成就，以及研究中英语言对学习数学的

影响。他曾任多项重大国际教育研究项目的首席研究员，包括国际数学及科学趋势研究 (TIMSS) ，

TIMSS录像研究 及 学习者视角研究(LPS)。曾担任斯普林格“数学教育文库”的编委，并先后主

编斯普林格出版的《国际数学教育研究手册》第二版和第三版。2003年至 2009年任国际数学教育

委员会(ICMI)执行委员、2007 年至 2010 年任国际教育成就评价协会(IEA)执行委员。2003 年获福

布莱特奖、2013年获费莱登特尔奖、2014年获国家教育部嘉许为长江学者讲座教授、2015年获世

界杰出华人奖、2017 年获香港特别行政区颁授铜紫荆星章 (Bronze Bauhinia Star)，以表扬他对

数学教育作出的贡献。现为北京师范大学、西南大学及浙江师范大学客座教授。 

 


